
شهرستانها  7چهارشنبه 29 شهریور  1402- 4 ربیع الاول 1445 - 20 سپتامبر 2023 - سال بیست  و دوم - شماره 6085

مــکان یابــی نامناســب و اکتفا بــه فروش 
زمین هایی در ناحیه های دور دســت که افراد 
حتی ترس از حضور در آن ها را دارند با عنوان 
شهرک صنعتی باعث شــده تا صنعتگران در 
سال های گذشــته نتوانند واحد و کارخانه ای 
را در شــهرک های صنعتی اســتان فارس راه 
اندازی کنند و در نهایت شــهرک ها و نواحی 
صنعتی اســتان به خانه ارواح تبدیل شوند. به 
گزارش خبرنگار ایلنا از شیراز، سال ها است که 
شــهرک های صنعتی استان رنگ و روی رونق 
را به خود ندیده اســت و بیشتر مسئولانی که 
بر سکان مدیریت شرکت شهرک های صنعتی 
تکیه می زنند بیشــتر فعالیت شان را بر انعقاد 
قرار داد و ســال های بعد به فســخ قرار دادها 
معطوف می کنند بی آن که واحدی راه بیفتد 
زمین ها و سوله ها را به صنعتگران می فروشند. 
رویه فروش زمین ها بعد از دو الی ســه ســال 
دوباره ادامه پیدا می کند و به صنعتگر دیگری 
فروخته می شــود و بدون اینکــه بپذیرند این 
روش جــواب نمی دهــد هماننــد دو امدادی 
زمین ها را بــه فرد دیگر و با قیمتی بیشــتر 
می فروشــند. یکی از صنعت گران با اشــاره به 
مشــکلات موجود در ســر راه صنعت گران و 
ســرمایه گذاران می گوید: شرکت شهرک های 
صنعتی فارس علاوه بر دریافت مبلغ اقســاط 
زمین هــا، نرخ دیــر کرد اقســاط زمین را در 
دســتگاه پوزی دیگر از صنعت گران و سرمایه 
گذاران دریافت می کند و حتی بعد از فســخ 
زمین دیگر پاسخگوی این مبالغ دریافت شده 
هم نیست. وی در گفت و گو با ایلنا می افزاید: 
با توجه به اینکه صنعتگــران برای راه اندازی 
واحدهای صنعتی بایــد هزینه های زیادی را 
بابت طراحی نقشه و . . . هزینه کنند اما دیگر 

این هزینه ها به هیچ وجه به آن ها باز نمی گردد 
و افراد بدون اینکه حتی ســودی ببرند با یک 
ضرر هنگفتی زمین ها را دو دســتی به شرکت 
شهرک ها هدیه می دهند تا این شرکت همین 
زمین ها را با قیمتی بیشــتر به صنعتگر بعدی 
واگذار کند. این صنعتگر خاطر نشان می کند: 
متاسفانه شرایط بد اقتصادی کشور باعث شد 
تا هر بار خواســتیم اقدام به ســاخت و ســاز 
کنیم به تورم برخــورد کرده و ارزش پول مان 
را از دســت بدهیم و دوباره متوقف شویم این 
در حالی اســت که مسئولان شهرک صنعتی 
درکی از این ماجرا ندارند. وی یادآور می شود: 
بعد از ســه سال رفت و آمد تنها به این نتیجه 
رســیدم که ســرمایه گذاری و ورود به حرفه 
تولید در اســتانی مانند فارس کار هر کســی 
نیســت؛ شــرایط به گونه ای فراهم شده است 
که صنعتگران در اواســط راه عطای شــان را 
به لقای شــان بفروشــند و قید کار و فعالیت 

اقتصادی را برای همیشه در فارس بزنند. 
بورس بازی زمین 

در شهرک صنعتی فارس
عضو هیئت نمایندگان اتــاق بازرگانی فارس 
معتقد است که راه اندازی بیش از 63 شهرک 
و ناحیه صنعتی در فــارس به جز زمین بازی 
و هدر دادن هیچ عایدی برای فارس نداشــته 
است. سهراب شــرفی در گفت و گو با ایلنا با 
اشاره به اینکه شهر شیراز به عنوان مرکز فارس 
از سال های دور دو نقش اساسی مرکز تجاری 
جنوب و قطب پزشکی را بازی می کرده است، 
می افزاید: از سال های گذشــته برای آنکه راه 
رفتن دیگر اســتان های صنعتی در یک استان 
غیر صنعتی را یاد بگیریم به راه اندازی حدود 
63 شــهرک صنعتی اقدام کرده و زمین ها را 

در بازی بــورس انداخته ایم. وی با بیان اینکه 
نقش شهرک های صنعتی در شهرهای صنعتی 
مانند اصفهان، تبریز و یزد بســیار در صنعت 
و رونق اقتصاد پر رنگ اســت، می گوید: نباید 
فراموش کرد که اســتان فارس مرکز تجارت 
جنوب کشــور است و اســتان فارس بار انداز 
استان هایی مانند بوشهر، هرمزگان، خوزستان 
و کهگیلویه بویر احمد اســت که تمام آن ها 
هم تجاری هستند. رئیس کمیسیون بازرگانی 
اتاق بازرگانی فارس با اشاره به اینکه دستاورد 
هزینه کرد و توجه به شهرک های صنعتی در 
استان فارس از ســال های گذشته چیزی جز 
تعدادی واحدهای موفق به اندازه دســت و پا 
نداشته اســت، ادامه می دهد: تمام این عوامل 
بیانگر این موضوع اســت که مسیر طی شده 
به هیچ وجه درســت و مناسب نبوده است و 
جهت رونــق اقتصاد بایــد برنامه های بهتری 

ترسیم شود. 
حیثیت فارس 

زیر سوال رفته است
شرفی با بیان اینکه فارس پتانسیل های زیادی 
در حوزه گردشگری، توریسم درمانی، تجارت 
و... دارد که تمام آن ها رها شده است، می گوید: 
شوربختانه تمام این موضوعات رها شده است 
و زمین را در بورس انداخته و تعدادی افراد هم 
به خرید و فــروش زمین رو آورده اند که اقدام 
بسیار ناپسند و دلال بازی است که در نهایت 
منجر به این شــده که حیثیت استان در این 
بخش زیر سئوال رود. عضو هیئت نمایندگان 
اتاق بازرگانی فارس با بیان اینکه استان فارس 
رتبه 7 سنگ تزئینی در کشور را دارد که رها 
شــده اســت، بیان می کند: به جای فرآوری 
کردن معادن استان فارس به فعالیت های آب 

بری مانند راه اندازی پتروشیمی رو می آوریم 
و از ســوی دیگر به گردشــگری بی توجهی 
می کنیم و بــه راه اندازی صنعت رو می آوریم. 
عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس با 
اشــاره به اینکه طرح آمایش استان فارس بر 
زمین افتاده است، می افزاید: اما در حال حاضر 
تمام تلاش ها به ســمت دفن کردن ســرمایه 
هدایت داده می شود. رئیس خانه صمت فارس 
با اشاره به اینکه مسئولان تنها به ارائه گزارش 
از حرکات نمایشــی به مجموعه ارشد استان 
اکتفا کرده اند، که باعث آســیب وارد شدن به 
مجموعه ارشد استان و استانداری شده است، 
ادامــه می دهد: تــا زمانی کــه راه های جذب 
ســرمایه گذار و حفظ واحدهای صنعتی فعلی 
می تواند به مراتب سبب رونق و توسعه اقتصاد 

شود. 
عضو هیــات نمایندگان اتاق بازرگانی فارس با 
بیان اینکه در هیچ کدام از اســتان ها همانند 
فارس داد سرمایه گذاران از بورس بازی زمین 
بالا نیست، می گوید: متاسفانه هیچ استانی در 
کشور همانند فارس زمین در بورس نیست و 
خرید و فروش زمین در شهرک صنعتی بیداد 
می کند و تنها حــدود 20 درصد از واحدهای 

شهرک صنعتی فعال است. 
شــرفی با اشــاره به اینکه هیچ فــردی هم 
پاســخگوی هدر رفتن و دفن ســرمایه ها در 
اســتان نیســت، ادامه می دهد: با ادامه روند 
فعلی صنعت موجود اســتان هم در آینده ای 
نه چندان دور از دســت خواهــد رفت. وی با 
بیان اینکه دولت در بعضی از شهرک صنعتی 
در تامین زیر ســاخت ها هم با مشکل مواجه 
هســت، می گوید: دلیلی نــدارد زمین های با 
کاربری صنعتی شــامل افزایش قیمت شود و 

صنعتگــران را در تله بیندازنــد و در ادامه به 
دنبال خلع ید باشند. رئیس خانه صمت فارس 
با بیان اینکه در آینده بیشــتر شــهرک های 
صنعتی به شهرک های ارواح تبدیل می شوند، 
ادامه می دهد: متاسفانه بعضی از شهرک های 
صنعتی به دلیل وجود ســوله های نیمه کاره 
به جنگل های فلزی تبدیل شــده اند که هیچ 
کارآیی و دســتاوردی ندارند. شــرفی با اشاره 
به اینکه شــهرک های صنعتی در کشورهای 
در حال توســعه بــه مراتب بســیار از بهتر از 
استان فارس است و تمام امکانات مانند منزل 
مســکونی، درمانگاه و... را در کنار شهرک های 
صنعتی ایجاد می کنند، بیان می کند: متاسفانه 
بعضی از شهرک های صنعتی استان از داشتن 

آب، برق، آتش نشانی و... محرومند. 
تبدیل شرکت 

شهرک های صنعتی فارس 
به بنگاه معاملاتی دولتی

نائب رئیس اتــاق بازرگانی فارس هم در ادامه 
با بیان اینکه شــرکت شــهرک های صنعتی 
فارس به بنگاه معاملاتی دولتی تبدیل شــده 
است، می گوید: شــرکت شهرک های صنعتی 
از هدف ایجاد این ســازمان به شــدت فاصله 
گرفته است. جمال رازقی در گفت و گو با ایلنا 
می افزاید: شرکت شهرک ها شرایط واگذاری را 
به گونه ای پیش می برد که زمین ها در مزایده 
به فروش برســد و زمین متــری یک میلیون 
تومــان را با قیمتی بالغ بر 5 میلیون تومان در 
اختیار ســرمایه گذاران قرار بدهند. وی ادامه 
می دهد: مســئولان به این فکر نیستند که با 
توجه به منفی شــدن درجه سرمایه گذاری و 
افزایش میزان سرمایه گذاری ثابت انگیزه برای 
صنعتگران و سرمایه گذاران و تولید کنندگان 
ایجاد کرده و فعالیت شــان را به سمت درآمد 
زایی حرکت دهند. این فعال اقتصادی با اشاره 
به اینکه شرکت شــهرک های صنعتی فارس 
با 50 نیــرو اداره می شــد، می گوید: در حال 
حاضــر تعداد نیروها به بیش از 200 الی 300 
نفر رســیده است و تامین پرداخت هزینه های 
نیروهــای ایــن شــرکت در قالــب مزایده و 
هزینه ای سر بار از صنعتگران و سرمایه گذاران 

دریافت می شود. 
رازقــی در ادامه با بیان اینکه بیشــتر فعالیت 
مسئولان شرکت شهرک های صنعتی تنها به 
ســمت انعقاد قرار داد و در نهایت ســال های 
بعد خلع ید زمین ها اســت. عضو کمیســیون 
برنامــه و بودجــه هم در ادامه بــا بیان اینکه 
شرکت شــهرک های صنعتی در سال های دور 
یک چارچوبی را مشخص کرد که با مشکلات 
جدی همراه بوده اســت، می گوید: اصلاح این 
چارچوب را در برنامــه هفتم دنبال می کنیم 
که بعضــی از این مشــکلات همانند مناطق 
آزاد شــود. جعفر قادری در گفت و گو با ایلنا 
با اشــاره به اینکه حال و روز صنعت مناسب 
نیست می گوید: در شرایط فعلی افراد با هدف 
ارزش افــزوده غیر صنعتی اقدام به ســرمایه 
گذاری می کنند و این موضوع باعث شــده تا 
تقاضا برای سرمایه گذاری در شهرک صنعتی 

شیراز افزایش یابد. 

ساخت ۱۷۰ کیلومتر راه دو بانده در استان اصفهان
 در دست اجرا است

گروه شهرستانها: مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: احداث ۱70 
کیلومتر باند دوم، 360 دهانه آب رو بین یک تا هشت متر و 2۸ دستگاه تقاطع 
غیر همسطح )دهانه پل از هشت متر به بالا( در قالب 3۱ قرارداد فعال در حوزه 
راهســازی استان اصفهان در دست اجرا اســت. به گزارش پایگاه خبری وزارت 
راه و شهرسازی از استان اصفهان؛ علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی 
استان اصفهان در خصوص برخی از اقدامات به عمل آمده درحوزه راه های استان 
از ســال ۱۴00 تا کنون اظهار کرد: ایــن اداره کل ۱۱ قرارداد اجرایی در حوزه 
مهندسی و ســاخت را در مجموع به مبلغ ۴۸0 میلیارد تومان در سال ۱۴00 
منعقد کرد که این قراردادها شامل 75 کیلومتر احداث راه می شد، همچنین ۹ 
قرارداد مطالعاتی و نظارتی با مشــاوران منعقد شد که حدود ۹ میلیارد و ۸00 
میلیون تومان مجموع این قراردادها بود.  وی افزود: در همان ســال حدود 65 
کیلومتر باند دوم راه ها پس از تکمیل و نصب تابلو و علائم افتتاح شد که مجموع 
هزینه شــده برای این میزان راه و سه تقاطع غیرهمسطح 3۱۸ میلیارد تومان 
بود.  مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان با اشاره به اینکه در سال ۱۴0۱ 
نیز ۱2 قرارداد اجرایی برای احداث باند دوم و ۱۱ قرارداد نظارتی منعقد شــد، 
عنوان کرد: در سال گذشته 73. 5 کیلومتر باند دوم و هفت دستگاه تقاطع غیر 
همسطح در سراسر استان اصفهان بهره برداری شد. وی ادامه داد: در حال حاضر 
این اداره کل بیش از 3۱ قرارداد فعال در حوزه راهســازی دارد که مجموع این 
قراردادها 570 میلیارد تومان اســت.  قاری قرآن خاطرنشان کرد: احداث ۱70 
کیلومتر باند دوم، 360 دهانه آب رو بین یک تا هشت متر و 2۸ دستگاه تقاطع 
غیر همســطح )دهانه پل از هشت متر به بالا( در قالب این قراردادها در دست 

اجرا است. 

ثبت حضور یک خانواده جدید پلنگ ایرانی
 در پارک ملی تندوره درگز

مدیرکل حفاظت محیط زیســت خراسان رضوی گفت: محیط بانان پارک ملی 
»تندوره« درگــز در پایش و رصد این پارک، موفق به ثبت حضور یک خانواده 
جدید پلنگ ایرانی شــدند.به گزارش مهر، مهدی  اله پور اظهار کرد: تصاویر این 
خانواده جدید پلنگ ایرانی که همراه با بازیگوشــی و آب تنی آن ها همراه بود، 
با کمک دوربین های تله ای ثبت شــد.مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان 
رضوی ادامه داد: در پی احداث آبشــخور جدید برای حیات وحش و مشــاهده 
تغییرات رفتاری مادر این توله پلنگ در سال گذشته، پس از رصد این آبشخور 
تصاویــری زیبا از مــادر و توله پلنگ حدود پنج ماهه کــه در حال آب تنی و 
بازیگوشی هســتند، به ثبت رسید.وی اظهار کرد: پویایی بوجود آمده در پارک 
ملی تندوره، امنیت زیستگاهی این گونه ارزشمند را در پارک ملی تندوره رقم 
زده و با تلاش محیط بانان سخت کوش پارک، حیات وحش در آرامش منطقه 

زیست می کنند.

آزاد راه شیراز – اصفهان آماده بهره برداری
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری فارس گفت: پروژه آزادراه شــیراز – 
اصفهان به طول 2۱0 کیلومتر آماده بهره برداری اســت. معاون هماهنگی امور 
عمرانی اســتانداری فارس به برخی شــائبه ها پیرامون افتتاح آزاد راه شیراز - 
اصفهان اشــاره کرد و و با رد این موارد گفت: پروژه آزادراه شــیراز – اصفهان 
به طول 2۱0 کیلومتر آماده بهره برداری اســت و هیچ مشکلی فنی برای بهره 
برداری از آن وجود ندارد. محمود رضایی کوچی افزود: این پروژه در قالب هفت 
قطعه تعریف شــده که 6 قطعه آن کامل اســت و قطعــه هفت نیز 70 درصد 
پیشرفت فیزیکی دارد. وی ادامه داد: 6 قطعه نخست آن در قالب آزادراه و قطعه 
هفت آن نیز بخشی در قالب بزرگراه و حدود سه کیلومتر انتهایی نیز در قالب راه 
اصلی آماده افتتاح است. او اظهار کرد: به طور طبیعی در بحث راههای دسترسی 
به آزادراه چه از شهر شیراز و دیگر مسیرها نیاز است که اقداماتی انجام شود که 
این اقدامات مجزا از پروژه آزادراه است. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
فارس گفت: مثلا در منطقه گویم که جزو محدوده شهری است شهرداری شیراز 
اجرای یک زیرگذر را در آنجا شــروع کــرده که با تکمیل و بهره برداری از این 
زیرگذر درســتی به آزادراه نیز راحت تر خواهد شد. رضایی افزود: هم اینک نیز 
مســیرهای منتهی به آزادراه مسیرهایی هستند که پاسخ حداقلی را می دهد و 
امکانات آزادراه نیز متناسب با آنچه که به عنوان تقاضای استفاده از آزادراه است 
وجود دارد و دســتگاه های خدمات رسان مانند اورژانس، پلیس و هلال احمر در 
مسیر مســتقر خواهند بود و خدمات رسانی خواهند کرد. وی ادامه داد: در گام 
نخست، آزادراه به شکل فاز بندی شده مورد استفاده قرار خواهد گرفت و امکان 
دارد که در فاز نخســت فقط ترافیک سبک از آنجا عبور داده شود و پس از باز 
شدن مســیر گویم و تکمیل زیرگذر و دیگر راه های دسترسی آزادراه به شکل 

کامل تری مورد استفاده قرار گیرد. 

نرخ بیکاری در اردبیل به ۷. ۴ درصد کاهش یافت
معاون آمار و اطلاعات ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل گفت: در 
فصل بهار امســال نرخ بیکاری در استان اردبیل به کمتر از 7. ۴ درصد رسید. 
فریبــرز دهقان در گفت وگو با مهر، اظهار کرد: نرخ بیکاری در ســال ۱۴00 به 
کمتر از ۱0. 3 دهم درصد و در ســال گذشــته به ۹. ۸ رسید که نشان از یک 
روند کاهشــی مناسب در فصول مختلف دارد. وی خاطرنشان کرد: هرچند نرخ 
بیکاری در فصول مختلف آمار متفاوتی را نشــان می دهد اما تلاش بر این است 
تا در اســتان اردبیل با ایجاد فرصت های اشتغال جدید نرخ بیکاری به حداقل 
برسد. معاون آمار و اطلاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل نرخ 
مشــارکت اقتصادی استان اردبیل را ۴6 درصد اعلام کرد و افزود: این میانگین 
به نســبت کشوری 2 درصد بالاتر است. دهقان در مورد نرخ تورم نیز گفت: در 
حالی که در سال ۱۴00 نرخ تورم در استان اردبیل ۴۱. 5 درصد بوده در سال 
گذشته این رقم به ۴۸ درصد رسید و در سه ماهه اول امسال نرخ تورم به ۴۸. 

3 درصد رسید.

اخبار کوتاه

مدیــرکل میراث فرهنگی کرمانشــاه از ثبت 
جهانی کاروانسرای بیستون به عنوان سومین 
اثر تاریخی کرمانشاه خبر داد. داریوش فرمانی 
در گفتگو با خبرنگار مهر با اشــاره به اقدامات 
انجام شده در راستای ثبت جهانی آثار تاریخی 
و فرهنگی کرمانشاه، اظهار کرد: با پیگیری های 
انجام شــده در روز گذشــته طی یک پرونده 
ثبت آثار تاریخی تعداد 5۴ کاروانسرا به ثبت 
جهانی رسیدند که نام »کاروانسرای بیستون« 
استان کرمانشاه نیز در بین آنها مشاهده شد. 
وی افــزود: در پــی تلاش ها بــرای ثبت آثار 
تاریخــی اســتان کرمانشــاه »کاروانســرای 
بیســتون« ســومین اثر تاریخی کرمانشــاه 

اســت به ثبت جهانی رسید.  مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری استان 
کرمانشــاه تصریح کرد: ثبت آثار تاریخی در 
عرصه جهانی در معرفی اســتان و جایگاه آن 
به لحــاظ فرهنگی و اقتصــادی نقش مهمی 
داشته که با افزایش گردشــگری به ازای هر 
چهار گردشگر یک شغل ایجاد خواهد شد که 
از این نظر نیز به اشتغال زایی نیز کمک بزرگی 

خواهد داشت. 
فرمانی تاکید کرد: اســتان کرمانشاه به لحاظ 
فرهنــگ غنی خــود در حال حاضــر 2 اثر 
دیگــر را در روند جهانی شــدن قرار داده که 
با پیگیری های بسیار در ســطح وزارت خانه 

درخواست و بررسی ها در حال انجام است. وی 
به 2 آثاری که پرونده آنها برای جهانی شدن 
در حال تکمیل اســت اشاره و بیان کرد: ثبت 
جهانی محور ساسانی کرمانشاه تا ایوان مدائن 
و ثبت جهانی اسب کرد از جمله مواردی است 
که تاکنون با تشــکیل جلسات مکرر با کشور 
عراق در حال آماده ســازی و تکمیل پرونده 
هســتیم. فرمانی در پایان با تاکید بر اهمیت 
ثبت جهانی محور ساســانی، گفت: این محور 
در استان کرمانشــاه بیش از ۴0 اثر تاریخی 
فرهنگــی را در محدوده ایران قرار داده که به 
لحاظ معماری فرهنگی قوم شناسی و... بسیار 

ارزشمند است. 

نماینده مرکزی در شورای عالی استان ها با بیان 
اینکه شــهر اراک یکی از آلوده ترین شهرهای 
ایران است گفت: ریزگردها عامل اصلی آلودگی 
هوای اراک هستند. به گزارش ایلنا، سید رضا 
قریشی با اشاره به وضعیت آلودگی هوا در شهر 
اراک گفــت: عوامل مختلفی در آلودگی هوای 
شهر اراک نقش دارد که ریزگرد و مواد آلاینده 
کارخانه ها و پتروشیمی ها از مهمترین عوامل 

آلاینده هوای استان هستند
. وی افزود: بر اســاس آمار ســازمان حفاظت 
از محیط زیســت اســتان مرکزی شهر اراک 
تا 7 مرداد ماه، شــهر اراک با 33 روز ناســالم 
چهارمین شهر آلوده کشور بود. قریشی تصریح 

کرد: در فصل تابستان مهمترین عامل آلودگی 
هوا در اســتان مرکــزی ذرات معلق کمتر از 
2. 5 میکــرون و ۱0 میکــرون هســتند. به 
دلیل خشکســالی های پی در پی کانون های 
گرد و غبار در این اســتان شکل گرفته است 
و اکنون ســبب آلودگی هوای شهر اراک می 
شوند. نماینده استان مرکزی در شورای عالی 
استان ها تصریح کرد: عمده کانون های گرد و 
غبار در کویر قم، مرکزی ایران و تالاب میقان 

است. در اســتان مرکزی ۸ کانون گرد و غبار 
وجود دارد و یک کانون نیز در خارج از استان 
مربوط به قم اســت که ســلامت هوا را تحت 

تأثیر قرار می دهد. 
عضو شــورای شــهر اراک تصریح کرد: استان 
مرکزی از نظر آب وضعیت مناســبی ندارد و 
با توجــه به اینکه رودخانه مهمی در اســتان 
جاری نیســت و تالاب ها نیز خشــک شده اند 
این ریزگردها افزایش چشــم گیری داشته اند. 

این مسئله روز به روز در حال افزایش است و 
بیماری های زیادی را به همراه خواهد داشت. 
وی اظهار کــرد: هرچند آلایندگی کارخانه ها، 
پالایشــگاه ها و خودروها نیز در آلودگی هوای 
اراک نقــش دارند اما ریزگردهــا عامل اصلی 

آلودگی هوا در فصل تابستان هستند. 
نماینده استان مرکزی در شورای عالی استان ها 
بیان کرد: ما کار سختی برای کاهش آلودگی 
به ویــژه در زمینه ریزگردها داریم. یک برنامه 

جامع نیاز اســت تا بتوانیم کانون های ریزگرد 
را مدیریت و کنترل کنیم. قریشــی بیان کرد: 
هرچنــد در حوزه اجرای قانون هوای پاک هم 
پیشرفت هایی داشتیم اما هنوز کافی نیست و 

باید به فکر یک راهکار بلند مدت باشیم. 
وی بــا بیان اینکه بیابان زدایی و جنگل کاری 
و ایجاد مرتع یک حرکت اساسی برای از بین 
بردن کانون های ریزگرد اســت گفت: مرکزی 
اســتانی خشــک اســت و منابع آب سطحی 
اندکــی دارد. با این وجود باید با اســتفاده از 
گیاهان بومی مقاوم و ســازگار با آب و هوای 
منطقه شــرایطی را به وجود آورد تا ریزگردها 

کنترل شوند. 

مدیرکل میراث فرهنگی کرمانشاه خبر داد

ثبت جهانی کاروانسرای بیستون به عنوان سومین اثر تاریخی کرمانشاه

نماینده مرکزی در شورای عالی استان  ها:

کانون های تولید ریزگرد مهمترین عامل آلایندگی هوای اراک هستند

معاون میراث فرهنگی البــرز از آغاز اقدامات 
برای اجرایی شــدن طرح حفاظت از درختان 
کهنسال در البرز برای اولین بار در کشور خبر 

داد. 
بــه گزارش ایلنا از البرز، شــهباز محمودی با 
اشــاره به طرح حفاظت از درختان کهنسال 
اســتان اظهار کرد: چندی پیش آذین فصیح 
مسئول ثبت آثار طبیعی استان، خوشنویس 
از کارشناســان منابــع طبیعــی و هیئتی از 
کارشناســان منابع طبیعــی و وزارت میراث 
فرهنگی برای بازدید از دو درخت کهنســال 

ثبت شــده در برغان بر طبق گزارشــات مردمی مبنی بر خطرات احتمالی مراجعه کردند. معاون میراث فرهنگی 
البرز ادامه داد: با وجود نبود خطری برای درختان، تصمیم بر اقدامات حفاظتی و نگهداری از درختان اخذ شــد 
که نیازمند مقدماتی اســت.  محمودی با اشــاره به اینکه این اقدام برای اولین بار اتفاق می افتد و نیازمند طرح و 
بودجه مناســب است، گفت: از مشــاوران کارآزموده در این زمینه دعوت شده تا طرح های خود را برای حفاظت 
از درختان کهنســال ارائه کنند. او افزود: در همین راستا اولین جلســه بازدید از درختان به همراه مشاوران و با 
همکاری دهیاری برغان برای ارائه طرح ها انجام شــده است تا از میان طرح های پیشنهادی بهترین طرح انتخاب 
شود. معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز درختان کهنسال را جزوی از 
میراث طبیعی ملی کشور عنوان کرد که بخشی از هویت یک منطقه را در خود جای داده اند و حفاظت از آن ها را 
اقدامی بسیار ارزشمند دانست که در قدم اول در البرز برای دو درخت کهنسال برغان و سپس برای دیگر درختان 

کهنسال البرز طرح ریزی می شود. 

معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط 
زیست خوزستان گفت: تالاب هورالعظیم در 
وضعیت عادی قرار ندارد و نیاز اســت حقابه 

بیشتری به آن اختصاص داده شود. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، عادل مولا 
گفت: 67 درصــد حقابه تالاب هورالعظیم در 
ســه ماهه دی، بهمن و اسفند۱۴0۱ دریافت 
شده است که این میزان حدود 700 میلیون 
متر مکعب می شود. او می گوید,: حقابه تالاب 
هورالعظیم بیش از یــک میلیارد متر مکعب 
اســت و در مجموع در سال آبی جاری حدود 

۹3۱ میلیون متر مکعب از حقابه داده شده است و در چند ماه اخیر با توجه به رها شدن موجی آب و برداشت ها 
از بالادســت، حقابه تالاب محقق نشده است. معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان با 
اشاره بالا بودن دما و تبخیر در سطح تالاب و تنش وارد شده به مخزن سه، چهار و پنج تالاب در تابستان امسال 
گفت: انتظار می رود آورد بیشــتری برای تالاب در نظر گرفته شــود تا مشکل آن رفع شود.  او می گوید: براساس 
گزارش های به دســت آمده از کشــور عراق و تصاویر ماهواره ای در تابستان امســال حدود ۴50 هکتار از تالاب 
هورالعظیم در عراق به ویژه در حاشیه رودخانه های منتهی به تالاب که عمدتا نیزار های هستند دچار آتشسوزی 
شده اند که این آتش سوزی های در بخش عراقی به صورت نقطه ای است. مولا با اشاره به تاثیر آلودگی و دود ناشی 
از این آتشسوزی در استان خوزستان گفت: جدای از تاثیر که آتش سوزی بر افزایش آلاینده ها در هوا دارد بر روی 
تالاب نیز اثرگذار است. آتش سوزی ها شاید به صورت مستقیم روی تالاب بخش ایرانی موثر نباشد، اما به طور غیر 

مستقیم زیستگاه را با تنش مواجه می کند که این تنش ها ممکن به تمام مناطق سرایت کند. 

برای نخستین بار در کشور انجام می شود

اجرای طرح حفاظت از درختان کهنسال در البرز
معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان:

تالاب هورالعظیم در وضعیت عادی نیست

در آینده بیشتر شهرک های صنعتی به شهرک های ارواح تبدیل می شوند

دفن سرمایه  در 63 شهرک صنعتی فارس 

آگهی دعوت سهامداران 
به تشکیل مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده

شرکت سینا گچ سمنان )سهامی خاص( به شماره ثبت ۴89
 از کلیه سهامداران و یا نمایندگان قانونی ســهامداران شرکت دعوت میشود تا در جلسه مجمع 
عمومی عادی بطور فوق العاده شــرکت که در روز دوشــنبه ساعت 10 صبح مورخ: 1402/07/10 
در محل کارخانه واقع در سمنان مومن آباد کیلومتر ۱۴ جاده فیروزکوه شرکت سینا گچ سمنان، 

تشکیل می گردد حضور بهم رسانند. 
به همراه داشــتن اصل و کپی خوانا کارت ملی و برگه نمایندگی برای حضور در مجمع عمومی 

الزامی می باشد. 

 دستور جلسه:
۱- استماع گزارش بازرس و مدیران

2- بررسی و تصویب صورت های مالی منتهی به سال ۱۴0۱
 هیات مدیره شرکت3- سایر موارد

آگهی دعوت نوبت اول مجمع عمومی فوق العاده شرکت آوای سرگرمی فردا ایرانیان 
)سهامی خاص ( به شماره ثبت ۷65۷6 و شناسه ملی ۱۴۰۰99۷۰۰۴۰

بدینوســیله از کلیه سهامداران شــرکت فوق دعوت بعمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی فوق العاده شرکت 
آوای ســرگرمی فردا ایرانیان )سهامی خاص( به شــماره ثبت 76576 که راس ساعت 10:00 روز 1402/07/11 
در محل قانونی شــرکت به آدرس: استان خراسان رضوي، شهرســتان مشهد، بخش مرکزي، شهرمشهد، محله 
آب و برق، بلوار شــهید صیاد شــیرازي، خیابان صیاد شیرازي 35 )نور۱۴(، پلاک -۱2۸، طبقه دوم و کدپستی: 

۹۱7۹۹5۴۸۹7 تشکیل می گردد حضور بهم رسانند. 
 دستور جلسه:

   ۱- انحلال 
   2- تعیین مدیر تصفیه

  3- تعیین محل تصفیه

»اعلام مفقودی«
کارت ســبز خودرو سواری پراید تیپ ســایپا ۱۴۱ آی به رنگ نوک 
مــدادی متالیک مدل ۱3۸۸ و شــماره موتور 2۸۹5۹۸0 و شــماره 
 شاسی s۱۴۸22۸۸2۹0326 به شــماره پلاک 6۸-2۹5 ق73 به نام 
زهرا هاشم نیا با شــماره ملی 5۱6۹7۴۹7۹۱ و شماره شناسنامه 30 
صادره از تالش )کدپســتی 375۱۱۱5753( مفقود و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد. 

هیات مدیره شرکت


